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O porțiune din linia de tren spre 
Botoșani va intra în reparație la 
finalul anului. SRCF Iași investește 
675.000 de euro pentru a repara 
terasamentele de pe linia 509  
Verești – Botoșani 

 
Din cauza porțiunii respective exista riscul ca 

circulația să fie complet oprită pe acel tronson. 
Viteaza a fost restricționată la 30 km pe oră, de-
oarece terasamentul este instabil. Pentru a nu se 
întâmpla o tragedie, linia va fi înlocuită complet în 
urma licitației. 

SCRF Iași înlocuiește  
linia de tren spre Botoșani 
Valoarea totală a contractului este de 

3.361.340 de lei, echivalentul a 675.000 de euro. 
Termenul pe care va fi semnat contractual este 
de 12 luni. Acesta include lucrări de proiectare și 
executare. 

„Lucrări de reparații terasamente (inclusiv eli-
minare puncte periculoase): Linia 509 Verești – 
Botoșani, interval de stație Verești – Bucecea, km. 
15+300 – km. 15+800, proiectare si execuție. Ne-

consolidarea terasamentului poate duce la ac-
centuarea degradărilor existente, fapt ce ar putea 
pune în pericol siguranța circulației, putând duce 
chiar și la închiderea circulației trenurilor, se pre-
cizează în anunț. În Raportul de expertiză se men-
ționează că zona este încadrată ca punct 
periculos de categoria I, din cauza terasamentului 
instabil, motiv pentru care viteza a fost restricțio-
nată la 30 km/oră”, este specificat în caietul de 
sarcini. 

Vor fi înlocuite toate elementele 
Pentru ca această investiție să fie sustena-

bilă, vor fi înlocuite toate elementele căii ferate. 
Traseul prin Verești, spre Botoșani, risca să fie în-
chis din cauza problemelor infrastructurii. 

„În conformitate cu prevederile caietului de 
sarcini, a expertizei tehnice și DALI, varianta I, 
principalele lucrări necesare a se executa sunt: 
decaparea în corpul terasamentului, pentru o 
scurgere eficientă a apelor meteorice și asigura-
rea compactării cu vibrocompactorul pe toată su-
prafața terenului de fundare; execuția drenurilor 
transversale, alcătuite din tuburi de drenaj perfo-
rate, din PVC, având diametrul interior de 100 mm 
învelit în geotextil țesut; după realizarea drenuri-

lor transversale, pe suprafața terenului de fun-
dare se va așterne un geotextil cu rol de filtrare și 
de separație și peste acesta se va realiza umplu-
tura din material granular ranforsat cu două stra-
turi de geogrile axiale; defrișarea vegetației și 
amenajarea pantelor taluzelor pentru asigurarea 
drenării corespunzătoare a apelor meteorice; cu-
rățarea, decolmatarea și profilarea șantului de 
pământ existent de pe partea stângă a liniei de 
cale ferată”, se mai arată în documentație. 

Vor fi efectuate lucrări și lângă linie, fiind adus 
balastru. 

„De asemenea, amenajarea, pe partea stângă 
a liniei, a unei platforme de balast cu rol de drum 
de acces și platformă tehnologică; completarea 
și profilarea corespunzătoare a terasamentului pe 
partea stângă, la partea superioară, astfel încât 
să se asigure semilățimea corespunzătoare a 
platformei căii; amenajarea, pe partea dreaptă a 
liniei, a unui drum acces local prin nivelare, așter-
nere strat de balast de 25 cm și compactare”, este 
stipulat în caietul de sarcini. 

Linia de tren spre Botoșani va intra în reparații 
după ce SCFR Iași a lansat o licitație de 675.000 
de euro 

Petronel ȘTEFAN

SRCF Iași repară linia de tren 
spre Botoșani. Investiția 
ajunge la 675.000 de euro
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În mod surprinzător, majoritatea 
ieșenilor nu știu cine deține spațiul 
verde din jurul blocului în care 
locuiesc. Totuși, oamenii ar trebui să 
cunoască acest detaliu important, 
altfel riscă să fie amendați  

 
Pe multe străzi din Iași, observăm spații verzi 

amenajate în jurul blocurilor, însă acestea sunt în 
domeniul public al municipiului. Locatarii nu au 
voie să construiască sau să amenajeze grădini 
private. Asociațiile de proprietari dețin terenuri, 
însă este vorba doar de porțiunea de un metru, de 
lângă blocuri. 

Ieșenii nu au voie să  
amenajeze spațiul verde de lângă bloc 
Angajații lucrează, în acest moment, prin car-

tierele din Iași pentru a amenaja spațiile verzi din-
tre blocuri. Oamenii și-au construit grădini private 
chiar pe spațiul verde, deși acest lucru este ilegal. 
Ieșenii nu au voie să schimbe în vreun fel zona 

verde de lângă bloc, iar în acest sens riscă să pri-
mească amenzi importante. 

„Spațiul care aparține asociațiilor de proprie-
tari este doar porțiunea de un metru din jurul blo-
curilor, unde de obicei este trotuar. Restul, ce 
vedem spațiu verde, este în domeniul public. Lo-
calnicii nu au voie să amenajeze spațiul verde, pot 
să ajute la întreținerea acestuia, să tundă vege-
tația, să ude sau să planteze flori, însă este strict 
interzis să își amenajeze grădini. Noi avem, în 
această perioadă, o campanie prin cartierele din 
Iași, unde scoate gardurile dintre blocuri și rea-
menajăm zona pentru a da un aspect nou, curat. 
Există și cazuri în care este spațiu privat și nu 
putem interveni sau în care locatarii unui bloc au 
căzut de comun acord să amenajeze zona verde, 
fără să încalce legea”, a transmis Laurențiu Ivan, 
directorul general Servicii Publice Iași. 

Polițiștii verifică modificările 
Conform Legii 196 din 2018, nerespectarea re-

gulamentului de bloc aduce amenzi de la 500 și 

până la 10.000 de lei. Depinde de modul în care 
proprietarul schimbă locuința sau spațiul verde, 
fără autorizații sau aprobări. Polițiștii locali inter-
vin în acest sens și aplică sancțiuni în funcție de 
situație. Ieșenii trebuie să înțeleagă că pentru a 
avea un oraș frumos și curat trebuie să respecte 
legislația. 

„De patru ani, acționăm în acest sens în urma 
unei dispuneri din partea Primăriei Iași. Spațiul 
verde aparține domeniului public, deci oamenii nu 
au voie să construiască garduri sau grădini pri-
vate. Dacă spațiul verde este amenajat într-un 
mod corespunzător și este folosit de toți locatarii, 
atunci este în regulă, însă dacă primim sesizări, 
atunci putem aplica sancțiuni în acest sens. 
Ținem cont că trebuie să avem un oraș sigur, care 
să fie curat și să arate într-un mod corespunză-
tor”, a precizat Liviu Zanfirescu, directorul general 
al Poliției Locale Iași. 

Spațiul verde de lângă bloc nu poate fi ame-
najat de către locatari, doar primăria poate inter-
veni în acest sens. 

Petronel ȘTEFAN 

Pot ieșenii să amenajeze spațiul 
verde din jurul blocului? Iată ce 
riscă locatarii care fac asta



Primăria Iași continuă 
lucrările la cele două 
blocuri de locuințe sociale. 
Proiectul include renovare 
și eficientizare energetică 

 
La începutul lunii aprilie 2024, 

Primăria Iași a semnat contractul de 
execuție a lucrărilor de renovare 
energetică a blocurilor de locuințe 
sociale situate pe bulevardul Tudor 
Vladimirescu și strada Canta. Acesta 
valorează un milion de euro. Fondu-
rile sunt asigurate prin Planul Națio-
nal de Redresare și Reziliență. 

Cele două blocuri de 
locuințe sociale din Iași, în 
plin proces de renovare și 
eficientizare energetică 
Primăria Municipiului Iași este în 

plin proces de renovare prin fonduri 
europene a două blocuri de locuințe 
sociale. Este vorba de cele din bule-
vardul Tudor Vladimirescu și de pe 
strada Canta.  

„Continuăm lucrările de renovare 
și eficientizare energetică, finanțate 
cu fonduri europene, a blocului de 
locuințe sociale din bulevardul Tudor 
Vladimirescu, nr. 79A (construit în 
anul 1980). Lucrările vor fi executate, 
cel târziu până la 13 ianuarie 2025, 
de SC Prauco AMV Craft SRL pentru 
o sumă de 5.058.092,18 lei, cu TVA 
(circa 1,02 milioane de euro), care in-
clude și lucrări similare la blocul de 
locuințe sociale din strada Canta, nr. 
60B (construit în anul 1976). Valoarea 
finanțării europene a proiectului, 
asigurată prin Planul Național de Re-
dresare și Reziliență (PNRR) - Com-
ponenta 5 Valul Renovării, este de 
4.914.872,91 lei (aproape un milion de 
euro). Lucrările urmăresc reabilita-
rea termică a elementelor de anve-
lopă a clădirii, modernizarea 
sistemului de încălzire și de furni-
zare a apei calde, instalarea/reabili-
tarea/modernizarea sistemelor de 
climatizare și/sau ventilare meca-
nică pentru asigurarea calităţii ae-
rului interior, 
reabilitarea/modernizarea instalații-
lor de iluminat etc. Executarea aces-

tor lucrări va duce la o reducere a 
consumului de energie cu cel puțin 
50% față de consumul anual de di-
nainte de renovare”, au transmis re-
prezentanții Primăriei Municipiului 
Iași.  

Mai multe blocuri din Iași 
vor fi renovate energetic 
Primăria Municipiului Iași a obți-

nut o finanțare de 25.577.256,36 lei, 
aproximativ 5,19 milioane de euro, 
prin PNRR, pentru executarea lucră-
rilor de renovare energetică mode-
rată sau aprofundată a mai multor 
blocuri din Iași. 

„Mai multe blocuri din Iași vor fi 
renovate energetic. Blocul S4 din 
strada Ciurchi, numărul 109 A, blocul 
«Carmen» din bulevardul Indepen-
denței, numărul 2, blocul Z4 din bu-
levardul Nicolae Iorga, numărul 30, 
blocul D2 din strada Oancea, numă-
rul 34, blocul B3 din bulevardul Ște-
fan cel Mare, numărul 4. Licitația 
pentru încredințarea lucrărilor a fost 
organizată în anul 2023, iar lucrările 
vor fi executate, începând cu 
această perioadă, de asocierea Con-
est SA – Sigm-Home Projects SRL, 
pentru o sumă 19.811.486,75 lei, fără 
TVA, respectiv 23.575.669,23 lei, cu 
TVA (circa 4,76 milioane de euro). Tot 
prin PNRR, municipalitatea a câști-
gat o finanțare de 6.445.132,36 lei 
(aproximativ 1,31 milioane de euro), 
pentru renovarea integrată (conso-
lidare seismică și renovare energe-
tică moderată) a clădirilor 

rezidențiale din strada I. C. Brătianu, 
numărul 6 și strada Macazului, nu-
mărul 5”, au adăugat reprezentanții 
Primăriei Iași. 

Primăria Iași continuă lucrările la 
cele două blocuri de locuințe sociale 

din Iași. Proiectul include renovare 
și eficientizare energetică, fiind fi-
nanțat prin fonduri europene, prin 
Programul Național de Redresare și 
Reziliență.  

Alexandra MAISNER
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Două blocuri de locuințe sociale ale 
primăriei sunt renovate și eficientizate 
energetic! Care este stadiul proiectului
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Agenția pentru Protecția Mediului a 
emis avizul pentru construirea 
parcului fotovoltaic de la  
Aeroportul Internațional Iași 

 
Acesta va avea o capacitate de 5 MWh și se va 

întinde pe o suprafață de 5 ha, lângă parcul exis-
tent. Asigurarea independenței energetice a ae-
roportului este un obiectiv strategic, având în 
vedere experiența fluctuațiilor puternice de pe 
piața de energie, din ultimii doi ani. 

Agenția pentru Protecția Mediului Iași 
a dat undă verde pentru construirea 
parcului fotovoltaic de la aeroport 
Aeroportul din Iași a primit undă verde pentru 

construirea unui parc fotovoltaic de 5 hectare. 
Noul parc, de cinci ori mai mare față de cel actual, 
va avea o capacitate de 5 MWh și va asigura inde-
pendența energetică a aerogării. Investiția are o 
valoare totală de peste 14.000.000 de lei (fără 
TVA). Aeroportul din Iași este singurul din Româ-
nia cu un parc fotovoltaic funcțional. Acesta are 

o capacitate de 1MWh și este construit pe 1 ha, 
asigurând aproape un sfert din consumul de ener-
gie al aeroportului. Proiectul a costat 900 de mii 
de euro. Noul plan vizează extinderea parcului 
existent, iar Agenția pentru Protecția Mediului Iași 
a decis că acesta nu trebuie să mai treacă prin 
evaluare de impact asupra mediului, evaluare 
adecvată sau evaluarea impactului asupra corpu-
rilor de apă. Amintim aici faptul că anterior aces-
tui proiect, Aeroportul Internațional Iași a mai 
finalizat un parc fotovoltaic pe o suprafață de 1 
hectar la finalul lunii noiembrie 2023. Acesta asi-
gură aproximativ 20 la sută din necesarul de ener-
gie al aerogării. 

Șapte firme vor contractul de 
proiectare a noului drum  
de la Aeroportul International Iași 
În cadrul procedurii de licitație de pe plat-

forma Sistemului Electronic de Achiziții Publice 
(SEAP), au depus ofertele financiare șapte firme. 
Este vorba despre Xsbroadproject SRL, adminis-
trată de Nicolae Costinel Borontea, Trust AVB SRL, 
controlată de Vasile Abalașei, 3D Construction 

Project SRL, administrată de Ștefan Bodoga, Road 
Engineering Project SRL, controlată de Marius Că-
tălin Lupu, Artehnis SRL, administrată de Ciprian 
Ilie Cozmanciuc, Ifraconcept SRL, deținută de 
Bogdan Dorofteiesei, și Intercad Proiect SRL, ad-
ministrată de Ovidiu Ursanu.  

Potrivit informațiilor de pe platforma Sistemu-
lui Electronic de Achiziții Publice, firma care va fi 
declarată câștigătoare va proiecta noul drum de 
la Aeroportul Internațional Iași. Traseul propus 
pornește din strada Aurel Vlaicu, urmează traseul 
străzilor Holboca, Aeroportului, drumului de ex-
ploatare adiacent RA Aeroportul Iaşi și Aerostar 
SA și se încheie în drumul Aeroportului, utilizat, în 
prezent, ca o cale principală de acces către aero-
gară. 

Agenția pentru Protecția Mediului a emis avi-
zul pentru construirea parcului fotovoltaic de la 
Aeroportul Internațional Iași. Acesta va avea o ca-
pacitate de 5 MWh și se va întinde pe o suprafață 
de 5 ha, lângă parcul existent. Proiectul are o va-
loare totală de peste 14.000.000 de lei, fără TVA.  

Alexandra MAISNER

Agenția pentru Protecția 
Mediului Iași, undă verde pentru 
construirea parcului fotovoltaic 
de la aeroport. Proiectul 
depășește 14.000.000 de lei
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Ieșenii din zona CUG înoată în 
bălării în singurul loc de recreere din 
cartier pentru că investiția de 5,7 mi-
lioane de lei este îngropată în docu-
mentație la Apele Române. Este 
vorba despre lacul de acumulare II 
din CUG, care așteaptă de ani buni să 
fie reabilitat și modernizat. La o sin-
gură privire aruncată în zonă este de 
înțeles faptul că autoritățile au dat 
uitării lacul și ignoră faptul că din 
când în când suprafața trebuie cură-
țată de bălării.  

Ieșenii din CUG înoată în 
bălării în singurul loc  
de recreere din cartier 
Locuitorii din zona CUG sunt pri-

vați, de ani de zile, de locuri de re-
creere și parcuri de joacă pentru 
copii pentru că Primăria Iași refuză 
să investească în astfel de obiective 
pentru cartierul CUG, un cartier de la 
periferia orașului. În zilele de wee-
kend, cei care-și doresc să iasă din 
casă, dar nu prea departe, ajung să 
se plimbe în zona lacului de acumu-

lare II, însă nu prea au ce vedea pen-
tru că mai ales în perioada verii, 
zona este plină de spini și bălării.  

Nici pontonul care face accesi-
bilă zona lacului nu este ferit de pe-
ricole. Chiar în mijlocul acestuia s-a 
format o groapă de mari dimensiuni 
care poate deveni periculoasă din 
lipsa atenției. O veste bună pentru 
locuitorii din zonă, iubitori de natură, 
a venit însă în 2022, atunci când pri-
măria anunța că va reabilita și mo-
derniza zona lacului de acumulare. 

Proiectul în valoare de 5,7 mi-
lioane de lei prevede amenajarea 
unor pontoane de lemn pe luciul apei 
(cu locuri de stat) și a unor alei pie-
tonale, alături de piste pentru bici-
cliști. În plus, se arată și amenajarea 
unui loc de joacă pentru copii, dotat 
cu echipamente specifice, leagăne, 
tobogane, gropi de nisip etc. Locul 
de joacă este bine delimitat față de 
spațiile pietonale și de cele pentru 
bicicliști, de gradene și spații verzi 
amenajate. Se propune amplasarea 
de arbori în așa fel încât aceștia să 
ajute la umbrirea locului de joacă în 

anotimpul cald.  
Construcția nu se oprește aici. 

Primăria mai vrea să realizeze și un 
ponton flotant pe luciul apei, mai 
exact peste structura existentă a 
deversorului. Construcția reprezintă 
o structură ușoară din lemn, ce faci-
litează coborârea pe un ponton flo-
tant pe luciul apei, iar ulterior va 
cuprinde o zonă de loisir, o cafenea 
și o terasă. 

A fost realizat studiul de 
fezabilitate, dar proiectul  
a rămas blocat la  
Apele Române 
Studiul de fezabilitate a fost rea-

lizat încă de anul trecut, însă docu-
mentația s-a blocat la Apele 
Române. Edilul municipiului Iași 
speră că lucrurile se vor mișca mai 
repede.  

„În primul rând, vreau să demon-
tez acele vorbe, cu construcția de 
blocuri. Nu se construiește niciun 
bloc. Am realizat toate documentele 
necesare, am depus la Apele Ro-

mâne și la Agenția de Mediu, însă aș-
teptăm. Trebuie să vină avizul pen-
tru mediu pentru a da drumul la 
construcție. Sperăm să se miște re-
pede și să ne iasă bine”, a declarat 
Mihai Chirica, primarul municipiului 
Iași.  

Reprezentanții Agenției pentru 
Mediu din Iași au transmis faptul că 
procesul este anevoios și totul de-
pinde de cei de la Apele Române 
pentru ca lacul să devină zonă de re-
creere. „Așteptăm un punct de ve-
dere de la Apele Române, prin titular, 
bineînțeles, dacă este sau nu nece-
sar studiul de impact asupra corpu-
rilor de apă, având în vedere că acolo 
este lac. Deci, practic, este în proce-
dură, noi le-am solicitat să vină cu 
completări, așteptăm să le aducă”, a 
transmis Galea Temneanu, director 
Agenția pentru Mediu Iași.  

Dacă Primăria Iași nu va obține 
avizul de mediu de la APM, ieșenii din 
zona CUG vor continua să înoate prin 
bălării în singurul loc de recreere din 
cartier. 

Gabriela RUSU

Ieșenii din CUG înoată în bălării în singurul 
loc de recreere din cartier. Investiția de 5,7 
milioane de lei, îngropată la Apele Române
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Mâine, 8 august 2024, începe sesiunea de 
toamnă a examenului de Bacalaureat 2024, cu 
proba de competențe la limba română. La nivelul 
județului Iași, s-au înscris 1.161 de candidați.  

Începe Bacalaureatul de toamnă 2024  
Joi, 8 august 2024, începe sesiunea de 

toamnă a examenului de Bacalaureat 2024, cu 
proba de competențe la limba română. Reprezen-
tanții ISJ Iași au transmis faptul că la nivelul ju-
dețului Iași s-au înscris 1.161 de absolvenți ai 
claselor a XII-a și a XIII-a. 

„Pentru sesiunea de toamnă a examenului de 
Bacalaureat, la nivelul județului Iași, s-au înscris 
un număr de 1.161 de candidați”, spun reprezen-
tanții ISJ Iași. 

În data de 9 august 2024, are loc evaluarea 
competențelor lingvistice de comunicare orală în 
limba maternă. În data de 12 august 2024, vor fi 
evaluate competențele digitale, iar cele lingvistice 
într-o limbă străină în perioada 13-14 august 2024. 

Evaluarea competențelor lingvistice într-o 
limbă de circulație internațională se face prin trei 
tipuri de probe, respectiv proba de înțelegere a 
unui text audiat, cu durata de 20 de minute, în ca-
drul căreia se evaluează competențe privind re-
ceptarea textului audiat, proba scrisă, cu durata 
de 120 de minute, în cadrul căreia se evaluează 
competențe privind receptarea textului citit și 
producerea de mesaje scrise, și proba orală, cu 
durata de 10-15 minute, în cadrul căreia se eva-
luează competențe privind producerea de mesaje 
orale și interacțiunea orală.  

La proba de înțelegere a unui text audiat, in-
strucțiunile pentru candidați sunt citite de către 
un membru al comisiei/asistent în limba ro-
mână/maternă, în fiecare sală de examen. 

Proba scrisă este formată din două părți, 
prima evaluează competența de înțelegere a unui 
text citit, iar partea a doua - competența de pro-
ducere de mesaje scrise. La proba orală, fiecare 
bilet conține întrebări de dificultate progresivă, 

pe baza cărora profesorii examinatori acordă 
punctaje și niveluri de competență, conform ba-
remelor de evaluare, atât pentru competența de 
producere de mesaje orale, cât și pentru cea de 
interacțiune orală. 

Iată când au loc probele scrise ale 
examenului de Bacalaureat,  
sesiunea de toamnă 2024  
Prima probă scrisă este pe 19 august 2024, la 

Limba și literatura română. Proba obligatorie a 
profilului are loc în data de 20 august 2024, proba 
la alegere a profilului și specializării pe 21 august 
2024, iar proba scrisă la Limba și literatura ma-
ternă în data de 22 august 2024. 

Rezultatele inițiale vor fi publicate pe 26 au-
gust 2024, până în ora 12.00, iar contestațiile pot 
fi depuse între orele 12.00 și 18.00. Rezultatele fi-
nale vor fi publicate în data de 30 august 2024. 

Ștefana ȘOVEA

Mâine, începe Bacalaureatul 
de toamnă 2024. Peste 1.000 
de candidați din județul Iași 
vor susține probele



SOCIAL miercuri, 07 august 8

Marți, 7 august 2024, creștinii ortodocși o ce-
lebrează pe Sfânta Teodora de la Sihla, prima ro-
mâncă trecută în rândul sfinților de Biserica 
Ortodoxă. Sărbătoarea este marcată în calendarul 
creștin ortodox cu cruce neagră.  

Cine a fost Sfânta Teodora de la Sihla  
Teodora a fost fiica lui Ștefan Joldea, armaș, 

un fel de comandant de artilerie la Cetatea Neam-
țului. Aceasta s-a născut și a trăit în comuna Vâ-
nători. Teodora a fost căsătorită, pentru scurt 
timp, cu Elefterie, însă nu după mult timp, când 
ambii aveau în jur de 30 de ani, au ales viața mo-
nahală. Teodora a intrat la Schitul Vărzărești din 
Vrancea, în timp ce soțul ei a mers la Schitul Po-
iana Mărului. Cuvioasa Teodora ajunge ucenica 
egumenei mănăstirii, schimonahia Paisia. Din 
cauza invaziei otomane, egumena schitului, Teo-
dora și încă 10 maici s-au retras în Munții Buzăului, 
unde au petrecut 10 ani. De aici, maicile s-au re-
tras în Munții Neamțului. În cele din urmă, Teodora 
a fost dusă de Ieroschimonahul Pavel în zona Sih-

lei, unde a găsit un bordei părăsit. Acolo, și-a pe-
trecut mai mulți ani în completă singurătate și co-
muniune cu Iisus Hristos. Acest lucru se întâmpla 
la finalul secolului al XVII-lea, când schitul Sihla 
încă nu luase ființă. Cu toate acestea, în pădurile 
din împrejurimi viețuiau numeroși pusnici. După 
un timp, Sfânta Teodora s-a mutat într-o peșteră 
situată în apropierea bordeiului în care viețuise. 
Aici, a rămas până la moarte. Tot timpul și-l pe-
trecea în post și rugăciune, iar hrana consta în 
fructe pe care le găsea în pădure. Sfânta Teodora 
de la Sihla este supranumită și „Floare duhovni-
cească a Moldovei”. După ce și-a mărturisit păca-
tele și a fost împărtășită cu Sfintele Taine, Sfânta 
Teodora a rostit ultimele sale cuvinte, „Slavă Ție, 
Doamne, pentru toate”, și și-a dat duhul. 

Teodora a fost canonizată de Sinodul 
Bisericii Ortodoxe Române în anul 1992 
Preoții i-au citit toată rânduiala parastasului 

și au așezat sfântul ei trup în mijlocul peșterii, 
unde a stat multă vreme. După mulți ani, ieromo-

nahul Elefterie, auzind de toate acestea, s-a re-
tras la Mănăstirea Secu și, de aici, la Sihla, ca să 
fie cât mai aproape de aceea care i-a fost soție și 
povățuitoare duhovnicească. A trăit tot sub stân-
cile Sihlei, rugându-se lui Dumnezeu ziua și noap-
tea. Apoi, trecând din viața aceasta, a fost 
îngropat în poiana în care se află acum schitul. 
Trupul Sfintei Teodora a rămas tăinuit în peșteră 
până după anul 1830. Atunci, familia domnitorului 
moldovean Mihail Sturza, care a reînnoit Schitul 
Sihla, a așezat moaștele ei în racla de preț și le-a 
depus în biserica schitului, spre închinare. Apoi, 
zidind o biserică nouă, la moșia familiei din satul 
Miclăușeni, Iași, le-a adus în această biserică și 
multă lume venea aici să se închine sfintei. În anul 
1856, în timpul ocupației rusești, moaștele Sfintei 
Teodora au ajuns la Lavra Pecerska, din Kiev, unde 
sfânta este venerată cu numele de Sfânta Teo-
dora din Carpați. Sinodul Bisericii Ortodoxe Ro-
mane a proclamat canonizarea Sfintei Cuvioasei 
Teodora de la Sihla pe 20 iunie 1992, stabilind ca 
zi de prăznuire data de 7 august. 

Codruța ȘOROAGĂ

Creștinii ortodocși o sărbătoresc, 
astăzi, pe Sfânta Teodora de la Sihla, 
prima româncă trecută în rândul 
sfinților de Biserica Ortodoxă
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Primarii din Iași, acceptați în 
programul Rabla Plus, sunt pe lista 
publicată de Administrația Fondului 
pentru Mediu (AFM). Cu tichetele 
obținute în cadrul programului 
destinat persoanelor juridice vor fi 
achiziționate mașini electrice noi 

 
Primarii din Iași cumpără mașini electrice noi 

cu tichetele obținute în „Programul privind redu-
cerea emisiilor de gaze cu efect de seră în trans-
porturi, prin promovarea vehiculelor de transport 
rutier nepoluante și eficiente din punct de vedere 
energetic -sesiunea 2020-2024-Rabla Plus”. O 
listă cu beneficiarii din Iași a fost publicată pe 
site-ul AFM, la secțiunea „Programul Rabla Plus”. 
Atât primarii din comunele din zona metropoli-
tană, cât și din cele mai îndepărtate vor primi ti-
chetele valorice de la AFM. Astfel, Primăria Ciurea 
va achiziționa 10 mașini electrice noi cu cele 10 ti-
chete în valoare de 1,2 milioane de lei. Primarul 
comunei Prisăcani va primi două tichete în va-
loare de 240.000 de lei. Primăria comunei Bivolari 
va avea trei mașini electrice noi, iar cea din Bălțați 
- două. Primarul comunei Ipatele va achiziționa 
trei autoturisme electrice noi cu trei vouchere în 
valoare de 360.000 de lei. Tot trei mașini va cum-

păra și Primăria comunei Ruginoasa. 

Primarii din Iași care primesc 
voucherele de la AFM,  
pe lista publicată de instituție 
Parcul auto al Primăriei Voinești va fi moder-

nizat. Cu cele patru tichete obținute în programul 
Rabla Plus vor fi achiziționate patru mașini elec-
trice noi. În comuna Scânteia, va fi cumpărată o 
mașină electrică nouă, iar în Costești - două. Șco-
lile din Iași vor moderniza parcul auto cu vouche-
rele obținute în programul derulat de AFM. Astfel, 
Școala Profesională Mogoșești va folosi un tichet 
în valoare de 120.000 de lei pentru a achiziționa o 
mașină electrică nouă. De asemenea, Școala Gim-
nazială „Vasile Alecsandri” Mircești va cumpăra o 
mașină electrică nouă cu tichetul în valoare de 
120.000 de lei. Parcul auto va fi modernizat și la 
Spitalul Clinic de Urgență „Sfântul Spiridon” Iași. 
Cu cele șase tichete în valoare de 720.000 de lei 
vor fi achiziționate șase autoturisme electrice noi. 
Tichetele acordate în programul Rabla Plus pot fi 
utilizate în maximum 12 luni de la primirea lor. Ie-
șenii au cumpărat mașini noi, atât electrice, cât 
și hibrid plug-in, cu voucherele obținute în progra-
mele Rabla Clasic și Rabla Plus. În total, cu tiche-
tele primite în sesiunea derulată în anul 2023, au 

fost achiziționate 1.057 de mașini și 41 de motoci-
clete. 

Ieșenii pot să se înscrie  
în programul derulat de AFM 
Șoferii care vor să își înlocuiască mașinile 

vechi cu unele noi trebuie să știe că subvențiile 
pentru vehiculele electrice s-au înjumătățit anul 
acesta, astfel că primesc un voucher în valoare de 
25.500 de lei. În ceea ce privește mașinile hibrid, 
ieșenii pot obține vouchere în valoare de 13.000 
de lei. De asemenea, subvențiile vor fi acordate 
doar pentru automobilele cu o valoare maximă de 
aproximativ 70.000 de euro. În ceea ce privește 
programul Rabla Clasic, prima de casare este de 
7.000 de lei și 10.000 de lei pentru două autotu-
risme. Aceasta se acordă pentru autovehiculul 
nou, exceptând motocicletele, al cărui sistem de 
propulsie generează maximum 150 g CO2/km în 
sistem WLTP și a cărui valoare nu depășește 
60.000 de euro, cu TVA inclus. Astfel, valoarea 
maximă de achiziție a unui autoturism va fi de 
60.000 de euro. Patronii din Iași au mai multe 
șanse să obțină tichetele în programele derulate 
de AFM. Astfel, primarii din Iași, acceptați în pro-
gramul Rabla Plus, sunt pe lista publicată de Ad-
ministrația Fondului pentru Mediu. 

Raluca COSTIN

O nouă listă cu primarii din Iași care primesc 
voucherele pentru achiziția mașinilor 
electrice a fost publicată pe site-ul AFM
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Șeful OPC Iași, Florin Onofrei, tremură în fața 
basarabeanului Ivan Jelihovschi, patronul firmei 
Inside Doors, care a ajuns să-l tragă la răspun-
dere. După articolul publicat de reporterii BZI în 
luna iunie 2024, despre țeapa de proporții pe care 
clienții ieșeni o primesc de la patronul basara-
bean, mai mulți oameni au depus sesizări la OPC 
Iași, aflându-se în aceeași situație. În plus, deran-
jat de faptul că reprezentanții OPC Iași doresc să-
i facă plângere la Poliția Economică, Ivan 
Jelihovschi l-a sunat să-l i-a la întrebări pe Florin 
Onofrei.  

Șeful OPC Iași tremură în fața 
basarabeanului Ivan Jelihovschi 
Reporterii BZI au relatat, în luna iunie 2024, 

despre țeapa de proporții pe care basarabeanul 
Ivan Jelihovschi o face clienților ieșeni. Deși aceș-
tia au plătit produsele, bărbatul nu își onorează 
contractele.  

Firma Inside Doors SRL este înființată în anul 
2019 și are sediul pe strada Bucium din Iași. Po-
trivit informaților oficiale, societatea administrată 
de Ivan Jelihovschi are ca obiect de activitate „co-
merț cu amănuntul al mobilei, al articolelor de ilu-
minat și al articolelor de uz casnic, în magazine 
specializate”. Ieri, reporterii BZI au stat de vorbă, 
din nou, cu administratorul firmei Inside Doors, 

Ivan Jelihovschi, pentru a-i cere un punct de ve-
dere cu privire la noile sesizări făcute de clienții 
păgubiți, dar și la faptul că reprezentanții OPC in-
tenționează să-i facă o sesizare către Poliția Eco-
nomică.  

„Avem, din nou, sesizări de la clienți, cu privire 
la firma Inside Doors. Simțim că este vorba des-
pre o înșelăciune, astfel că vom face o sesizare 
către Poliția Economică”, a declarat Florin Ono-
frei, șeful OPC Iași.  

Reamintim faptul că firma Inside Doors nu își 
onorează comenzile. Sunt clienți care nici după 
cinci luni de la plasarea acestora și plata integrală 
a facturii nu și-au primit produsele. După mari 
presiuni și implicarea autorităților competente, 
administratorul societății Inside Doors le oferă 
clienților articolele promise.  

Uimit la auzul veștii, dar și deranjat de intenția 
reprezentanților OPC, Ivan Jelihovschi, adminis-
tratorul firmei Inside Doors, l-a sunat pe șeful OPC 
Iași, Florin Onofrei, în prezența reporterilor BZI 
pentru a-l lua la rost despre cele auzite, ca și cum 
l-ar fi avut pe „apelare rapidă”, lăsând impresia că 
se cunosc. 

Acesta l-a întrebat pe șeful OPC Iași dacă este 
adevărat că i se va face plângere la Poliția Econo-
mică. În continuare, basarabeanul se apără și sus-
ține că toți clienții care au făcut sesizare la OPC 
și-au primit fie marfa, fie banii înapoi.  

„Toate s-au rezolvat, absolut toate. Care sunt 
s-au rezolvat, sunt în curs de soluționare, nu este 
nimic redirecționat către nicăieri. Care au fost ca-
zuri s-au dat ușile, iar alții au primit banii. Nu mai 
vreau să mai spun nimic”, a declarat administra-
torul firmei Inside Doors, Ivan Jelihovschi.  

Reacția neașteptată a șefului OPC Iași, 
la adresa reporterilor BZI  
După ce administratorul firmei Inside Doors a 

terminat convorbirea cu reporterii BZI, acesta a 
continuat să-l sune pe șeful OPC Iași, Florin Ono-
frei, pentru a lămuri situația. Ulterior, șeful OPC a 
revenit cu un apel telefonic către reporterii BZI 
pentru a le aduce la cunoștință că cele discutate 
cu basarabeanul Ivan Jelihovschi ar putea pune 
în pericol sesizările clienților. 

„M-a contactat domnul cu pricina (Ivan Jeli-
hovschi - n.r.), este distrus, dacă mai apare un nou 
articol. Era bine dacă oamenii reușeau să-și re-
cupereze banii mai întâi, dar asta e”, a transmis 
șeful OPC Iași, Florin Onofrei.  

Șeful OPC Iași, Florin Onofrei, tremură în fața 
basarabeanului Ivan Jelihovschi, patronul firmei 
Inside Doors, care a ajuns să-l tragă la răspun-
dere.  

Gabriela RUSU

Șeful OPC Iași tremură în fața 
basarabeanului Ivan Jelihovschi.  
Ce i-a reproșat patronul firmei 
Inside Doors lui Florin Onofrei
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O echipă de opt cercetători 
chinezi a făcut câteva 
descoperiri senzaționale 
pe un sit arheologic dintr-o 
localitate din Iași. Aceștia 
lucrează împreună cu 
specialiștii români pentru a 
aduce explicații asupra 
unui fenomen incredibil 

 
Începând cu anul 2019, Institutul 

de Arheologie din Beijing a început 
finanțarea unui proiect de săpături 
arheologice în localitatea Dobrovăț. 
Este vorba despre o așezare din pe-
rioada culturii Cucuteni, veche de 
6000 de ani. Între cultura Cucuteni 
și cultura YangShao, din China, este 
o asemănare foarte mare la cera-
mica pictată, iar specialiștii încearcă 
să afle cum a fost posibil acest 
lucru. 

O echipă de cercetători 
chinezi lucrează pe un  
sit de la marginea Iașului 
În anul 2018, un localnic din Do-

brovăț a observat un obiect ceramic 
pictat îngropat parțial. Acesta l-a 
scos la suprafața și și-a dat seama 
că este ceva inedit.  

Bucata de ceramică a ajuns pe 
mâna arheologilor din Iași, care au 
realizat că în zonă există un sit im-
portant. Dr. arheolog Magda Lazaro-
vici a făcut o expoziție în China, 
despre cultura Cucuteni, iar chinezii 
au văzut imediat asemănările dintre 
cele două culturi. Institutul de Ar-
heologie de la Beijing finanțează o 
parte din proiect și a trimis un spe-
cialist ca să facă săpături. Coordo-
natorul sitului este dr. arheolog 
Magda Lazarovici împreună cu soțul 
ei, dr. prof. Gheorghe Lazarovici. 
Chengao Wen este arheologul din 
China care a venit în 2019, la Dobro-
văț, având alături șapte studenți chi-
nezi. Proiectul este pe o perioadă de 
cinci ani, însă în pandemie nu s-au 
mai organizat săpături, iar abia în 
2023 au reluat lucrările. 

„Anul acesta, marcăm al treilea 
an în care China și România colabo-
rează la Dobrovăț. Deja suntem de o 
lună aici. Am continuat de unde am 
rămas anul trecut. Echipa noastră a 
reușit să descopere primul strat al 

unei locuințe, iar acum continuăm 
cu al doilea strat. De asemenea, am 
găsit un altar religios, aflat chiar în 
mijlocul locuinței cu numărul 7. De-
ocamdată, nu am găsit nicio figurină 
care să fie folosită la ritualuri. De 
asemenea, a mai fost găsit un topor 
de piatră, perforat, din păcate, nu 
mai era intact, ci doar o bucată din 
el. Ceramica din cultura Cucuteni și 
cea din cultura YangShao sunt ex-
trem de asemănătoare, iar noi încer-
căm să ne dăm seama cum a fost 
posibil”, a precizat dr. Chenghao 
Wen, de la Institutul de Arheologie 
din Beijing. 

Așezarea de la Dobrovăț se află 
la aproximativ 4 km de sat, la margi-
nea pădurii Buda. Arheologii au des-
coperit mai multe elemente comune 
între cultura Cucuteni și cultura Yan-
gShao. În special, este vorba despre 
ceramica pictată care se aseamănă 
în proporție de 75 la sută.  

„Am găsit, de asemenea, resturi 
de la flori, chiar și semințe carboni-
zate, dar acestea sunt din epoca 
bronzului sau fierului, deci mult mai 
aproape de zilele noastre. Este 
foarte interesant că aceste resturi 
sunt de la plante originare din China. 
Este foarte posibil ca să fi ajuns aici 
prin comerț sau migrare a unor oa-
meni”, a mai spus cercetătorul chi-
nez. 

Chinezii sunt încântați  
de România 
Arheologii chinezi sunt foarte 

încântați să lucreze la Dobrovăț, de-
oarece au parte de un loc liniștit și 
plin de natură. Aceștia locuiesc în 
sat, în niște căbănuțe, își gătesc sin-
guri mâncarea și au parte de toate 
facilitățile necesare. „Este frumos să 
lucrezi aici, avem o priveliște fru-
moasă, în special după ploaie, 
vedem norii lângă pădure. Este 
foarte liniște, plăcut, extrem de po-
trivit pentru cercetători. Este diferit 
de locul unde lucrez în China, acolo 
este mai mult câmpie, iar pădurile 
nu sunt atât de dese, precum aici. 
Uneori, ne simțim ca în vacanță aici, 
însă în primul rând suntem aici ca să 
ne facem treaba și să publicăm des-
coperirile”, a transmis dr. Chengao 
Wen. La mijlocul lunii septembrie 
2024, echipa din China se va reîn-
toarce la Beijing, iar lucrările vor fi 
oprite până la vara din 2025. 

„Am venit împreună cu șapte 
studenți care mă ajută la săpături și 
la cercetare. Urmează să mai stăm 
cam până la mijlocul lunii septem-
brie, după care urmează să mergem 
înapoi în China, vom merge cu avio-
nul până în Viena și de acolo schim-
băm spre Beijing. Trebuie să fim 
acasă, alături de familie, deoarece 
începe Festivalul Lunii pe 17 septem-

brie, fiind o sărbătoare extrem de 
importantă pentru noi. Pe mine mă 
așteaptă acasă soția și fiica mea de 
un an și jumătate, poate că peste 
ani, când va crește, va veni cu mine 
în acest loc, să îi arăt unde lucram 
vara”, a încheiat dr. Chengao Wen. 

Cercetătorii au primit  
ajutor de la o asociație 
Cei care lucrează pe sit sunt vo-

luntari, iar Asociația de Ajutor Intra-
comunitar „Dimitrie Cantemir” 
Cavaleri de Malta din Iași le-a sărit în 
ajutor cu diferite lucruri. Astfel, ar-
heologii au primit alimente și pro-
duse din partea asociației. 

„Și anul trecut, același lucru am 
făcut, îi ajutăm cu tot ce au nevoie, 
alimente, produse de igienă, instru-
mente. Cei care lucrează sunt volun-
tari, nu primesc foarte multe lucruri, 
iar noi vrem să sprijinim acest pro-
iect, să fie dus la bun sfârșit. Ajutăm 
atât echipa din România, cât și 
echipa din China. Nu sunt singurele 
activități pe care noi le facem”, a 
spus Alexandru Filon, vicepreședin-
tele asociației. 

Cercetătorii chinezi mai au încă 
doi ani pentru a finaliza proiectul de 
la Iași, iar la final este posibil să 
aflăm care este legătura între cele 
două culturi. 

Petronel ȘTEFAN

O echipă de cercetători chinezi încearcă să 
rezolve un mister vechi de 6000 de ani, la Iași. 
Chengao Wen: „Sunt extrem de asemănătoare”
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Un scandal s-a iscat  
într-un bloc din Iași.  
O bătrână de aproape  
100 de ani își terorizează 
vecinii de ani de zile  

 
Persoanele care locuiesc într-un 

bloc din cartierul Tătărași sunt tero-
rizate de o femeie ce ar avea pro-
bleme psihice. Vetica Stavarache a 
băgat spaima în vecini de mai bine 
de doi ani de zile, de când aparta-
mentul în care locuiește s-a trans-
format într-un focar de infecție.  

Scandal într-un bloc din 
Iași! O bătrână a băgat 
spaima în toți locatarii  
Vetica Stavarache, o femeie în 

vârstă de 96 de ani, terorizează un 
bloc întreg. Femeia aruncă gunoiul 
din casă în fața ușii, iar mirosul de 
urină inundă toată clădirea. Din spu-
sele vecinilor, apartamentul a ajuns 
un focar de infecție. Oamenii sunt 
panicați din cauză că Veta Stavara-
che lasă gazul pornit și umblă cu chi-
brituri, iar o explozie ar putea fi 
iminentă.  

„Este o bătrână în vârstă, care nu 
este în depline facultăți mintale. La 
ea în casă, este focar de infecție. 
Face episoade dese de demență, 
punând în pericol siguranță locata-
rilor: aruncă urina peste tot pe etaj 
și peste balustradă, lasă gazul des-
chis și umblă cu chibrituri, face 
scandal pe casa scării, crezând că 
se ceartă cu cineva, dar nu-i nimeni 
pe lângă, este foarte violentă, sărind 
la bătaie, își aruncă gunoaiele își 
împrăștie tot sacul pe etaj. Miroase 
îngrozitor de la ea. Am apelat la mai 
multe instituții, dar fără rost”, a spus 
o vecină. 

Din spusele vecinilor, Vetica Sta-
varache nu are copii, însă un tânăr 
necunoscut vine zilnic și îi lasă câte 
ceva de mâncare în fața ușii de la 
apartament.  

„Lasă ușa deschisă și mirosul de 
acolo inundă toată scara. Nu are 
copii, mai vine un tânăr și îi pune 
mâncare jos, la ușă. E o mizerie de 
nedescris. Ea nu deschide geamu-
rile, ea deschide ușa și tot mirosul 
vine pe scară. Chiar într-o zi, era ușa 

deschisă, avea un teanc de mizerie 
în fața ușii, am țipat la ea: «închide 
ușa și deschide geamul la balcon, că 
ne intoxici». E și bătrână, are acuși 
100 de ani, nu iese din casă, doar la 
ușă sau cel mult pe casa scării, dar 
doar pe etaj, atât. Nu are copii. A 
fost căsătorită de două ori, ea stă în 
casa primului soț, care îi va reveni 
unui nepot, dar o ține în casă până 
moare. Nepotul primului soț nu trece 
să o viziteze”, a mai spus o vecină.  

Reporterii BZI au încercat să dis-
cute cu Vetica Stavarache, iar într-
un moment de luciditate a spus că 
un bărbat îi iese în cale și îi fură pen-
sia.  

„Nu vine nimeni la mine. Este ci-
neva care îmi iese în cale și îmi fură 
pensia, îl cunoaște toată lumea, l-a 
văzut toată lumea”, a spus Vetica 
Stavarache.  

Informațiile transmise de bă-
trâna de aproape 100 de ani au fost 
confirmate și de vecini. În zilele în 
care sunt virate pensiile, un tânăr își 
face apariția în apartamentul Veticăi 
Stavarache, de unde ia cardul femeii 
pentru a-i ridica pensia. Din discu-
țiile purtate de reporterii BZI cu ve-
cinii bătrânei, bărbatul i-ar lua banii, 
iar Vetica Stavarache nu ar primi ni-
ciun leu.  

„Nepotul de la primul soț o mai 
ține în casă până moare. Are 
aproape 100 de ani. A vândut tot, 
avea și cavou, l-a vândut. A lucrat pe 
la Țesătură. Ea a fost foarte gospo-
dină, dar a vândut tot ce avea, i-au 
luat tot din casă. În bloc stă de vreo 
20 de ani. De ce a vândut? De ne-
bună. Este un bărbat care vine cu ta-
xiul și îi ia pensia, vine cu un taxi 
galben și îi fură pensia. Are vreo doi 
ani de când a luat-o razna. Ambii soți 
i-au murit. A rămas singură. Mizerie? 
Da, ce mizerie este, eu îmi mai pun 
mască la gură, nu e nimeni obligat să 
îi ia gunoiul de la ușă. Miroase a 
urină, e mai ceva ca în grajd. La un 
moment dat, a deschis ușa și a vrut 
să îmi dea cu bățul în cap. Înjură pe 
toată lumea, aruncă peste geam cu 
gunoaie. Trebuie făcut ceva neapă-
rat. Când au fost temperaturile alea 
mari, a fost nenorocire. Este mizerie, 
nu poate lumea trece pe acolo. Să 
vedeți cum înjură, cum mă înjura pe 

mine. Chiar azi, m-a luat la înjurat. 
Cel care îi ia pensia vine, de obicei, 
în ziua când îi intră banii. Nu vede ea 
niciun ban”, a povestit o altă vecină. 

Administratorul blocului: 
„Este un pericol public și 
pentru sănătate, 
și pentru integritate” 
Reporterii BZI au discutat și cu 

administratorul blocului, Cristina 
Nistor. Aceasta a transmis faptul că 
situația femeii este una disperată. 
Aceasta nu se poate îngriji singură, 
mizeria este aruncată pe casa scării, 
iar atât apa, cât și gazul sunt lăsate 
deschise în unele zile.  

„Ea este un pericol public și pen-
tru sănătate, și pentru integritate. 
Din câte știu, ea are demență. Am 
înțeles că a dat foc la preșul de la in-
trarea în bloc. Pipi, caca peste tot, în 
cadă și în chiuvetă este plin de fe-
cale. Curge tot la doamna care locu-
iește mai jos. Am înțeles că este și 
foarte agresivă. Toată lumea știe că 
are demență. Ar trebui instituționa-
lizată. Și gazul, și apa le lasă uneori 
deschise. Are pe cineva de pe la Bu-
curești care îi plătește datoriile, mai 
este cineva care îi lasă mâncare la 
ușă. Toate instituțiile stau, nu fac 
nimic. Ea trebuie luată neapărat din 
casă, nu se poate astfel. Polițistul de 
proximitate a încercat, a sunat pe la 
aziluri și toți i-au spus că nu sunt lo-
curi. Ea, fiind un pericol, poate da 
foc la bloc. Toată lumea vine la mine, 
dar eu, ca administrator, nu am ce 
să fac. Eu m-aș bucura să se rezolve 
situația”, a spus Cristina Nistor.  

În perioada caniculară, când în 
Iași au fost temperaturi de peste 40 

de grade, mirosul din bloc era insu-
portabil. 

„Când a fost cald, au fost che-
mați colegii să desfunde țevile, au 
fost niște colegi, mi-au spus că, 
după ce au ieșit din casă, au vomitat. 
Cei care ar trebui să ia măsuri trec 
pe lângă, din păcate. Eu am înțeles 
că doamna a rămas în urma soțului 
moștenitoare a apartamentului. În 
ultimă instanță, rămâne să o ia ci-
neva de acolo, altă soluție nu este. 
Eu așa am înțeles, că este diagnos-
ticată cu ultimul grad de demență. 
Au venit și pompierii, dar ei ce să 
facă? Toată lumea spune că cineva 
cu taxiul vine, ia cardul și îi ia pensia. 
Păi, dacă tot îi ia pensia, să aibă și 
grijă. Eu m-am mai întâlnit cu niște 
doamne mai fâșnețe care l-au luat la 
întrebări și bărbatul le-a spus că, de 
fapt, el este rugat de cineva, plătit 
de cineva ca să vină, că nu știe 
nimic. Trebuie scos în evidență că ea 
nu mai poate locui acolo, nu e bine 
nici pentru cei din jur, dar nu e bine 
nici pentru ea. Eu mă bucur că ați 
venit, că eu ce știam le-am spus la 
fiecare. Eu, în calitatea mea, nu pot 
face nimic, dar le-am spus oameni-
lor să facă sesizări peste tot, even-
tual o scrisoare colectivă, cu 
confirmare de primire, doar că 
lumea nu mai are răbdare. Eu lucrez 
de un an aici”, a adăugat administra-
torul blocului, Cristina Nistor.  

Un scandal s-a iscat într-un bloc 
din Iași. O bătrână de aproape 100 de 
ani își terorizează vecinii de ani de 
zile. Apartamentul Veticăi Stavara-
che s-a transformat într-un focar de 
infecție.  

Alexandra MAISNER

Scandal într-un bloc din Iași! O bătrână de 
aproape 100 de ani ține pe jar toți locatarii. 
„Este un pericol. Trebuie luată din casă”
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Răsturnare de situație în cazul tânărului din 
Iași, mort fulgerător în Unitatea de Primiri Urgențe 
a Spitalului Clinic Județean de Urgență „Sf. Spiri-
don” Iași, în noaptea de 16 spre 17 iulie 2024. Con-
form rezultatelor necropsiei, Dumitru Crăciun nu 
a decedat din cauza căldurii.  

Un tânăr de 32 de ani, din Iași,  
a murit fulgerător în UPU. Necropsia  
a scos la iveală detalii nebănuite  
Dumitru Crăciun, un tânăr în vârstă de 32 de 

ani, din localitatea Prigoreni, comuna Ion Neculce, 
județul Iași, a decedat în noaptea de 16 spre 17 
iulie 2024, în Unitatea de Primiri Urgențe a Spita-
lului Clinic Județean de Urgență „Sf. Spiridon” Iași. 
În primă instanță, s-a crezut că bărbatul a murit 
din cauza căldurii, deoarece ar fi muncit în soare. 
Menționăm că în acea perioadă, în județul Iași, era 
înregistrat cod roșu de caniculă.  

„Două cazuri de hipertermie azi noapte (n.r. – 
16 spre 17 iulie 2024). Din păcate, primul, cu 43,3 
grade, a decedat în ciuda eforturilor de răcire și 
terapiei în UPU. Ambii au muncit pe afară, primul 
găsit pe o bancă, afară. Vom solicita confirmarea 

de la IML. Alcoolemie absentă”, a transmis, la mo-
mentul acela, prof. dr. Diana Cimpoeșu, coordo-
nator UPU-SMURD. 

În urma necropsiei, s-a constatat că Dumitru 
Crăciun nu a încetat din viață din cauza căldurii, 
ci este posibil ca tânărul să fi suferit de hiperte-
mie esențială, care nu este cauzată de sorare, ci 
de o tumoră a glandei hipofize, ce afectează cen-
trii nervoși care sunt responsabili de reglarea 
temperaturii corpului. Specialiștii din cadrul In-
stitutului de Medicină Legală Iași vor efectua și un 
examen anatomopatologic, pentru a afla cu exac-
titate ce probleme avea glanda hipofiză a tânăru-
lui. 

Elena Crăciun:  
„Nu am simțit că e fierbinte” 
Elena Crăciun a precizat încă de cum a aflat 

că fiul său a încetat din viață că acesta nu a mun-
cit în soare. Femeia a explicat că tânărul avea pro-
bleme psihice și nici nu ar fi putut realiza activități 
gospodărești.  

„A făcut arșiță. A fost dimineață plecat cu 
vaca și cu vițelul, nu făcea treabă, doar așa, ceva 
ușor. Nu bea, că lua pastile. Din casă l-am scos 

afară, l-a luat la spital, a murit la spital. Nu era pe 
bancă, la poartă. A vorbit când l-am scos afară. El 
stătea mai mult cu mine, era mămos, mai ales că 
avea și probleme medicale. Am zis că doarme mai 
mult pentru că e cald, pentru că și eu am dormit 
ieri mai mult ca niciodată. Fata mi-a atras atenția 
că ceva se întâmplă cu el. L-am chemat la mine, 
îl chema Dumitru, dar noi îi ziceam Dănuț. A zis că 
el se culcă. Noi vorbeam cu el ca și cum era un 
copil de 5 ani, dacă a fost bolnav, vorbea, dar îl 
înțelegeai greu. Nu am simțit că e fierbinte. Mai 
târziu, a venit pe un fotoliu lângă mine și l-am în-
trebat dacă îi e rău. I-am dat o cană de chișleag, 
un pahar de suc, un măr tăiat, a mâncat. I-am zis 
că-l spăl pe picioare, că mai mergea desculț, ca 
să-l duc la medic. El a zis că nu merge, astea au 
fost ultimele lui cuvinte. Se temea de doctori. Pe 
la 19.00, am anunțat ambulanța, dar a venit târziu. 
Toată tevatura asta a durat vreo jumătate de oră, 
i-am dat un Nurofen, i-am pus oțet. L-am pus pe 
pat, se vorbea că l-a luat ambulanța din parc, dar 
unde există la noi parc. Cum era să-l las pe 
bancă”, a declarat Elena Crăciun, mama tânărului 
din Iași, mort fulgerător în UPU. 

Codruța ȘOROAGĂ

Răsturnare de situație în cazul 
tânărului din Iași, mort fulgerător în 
UPU! Necropsia a arătat că Dumitru 
Crăciun nu a decedat din cauza căldurii
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SERVICII MEDICALE 

CABINET INDIVIDUAL  

DE LIBERA PRACTICA 

„PSIHOLOGIE CLINICA” - CAUIA FLORENTINA 

COPII - ADULTI - SERVICII PSIHOLOGICE POST 

CRIZA COVID SUPPORT DE REINTEGRARE SOCIO 

FAMILIARA SI SCOLARA. 

Telefon: 0732.806.569
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ANGAJEAZĂ Inginer proiectant 
HVAC 

Vino sa faci parte din echipa DAS! Cau-
tam colegi noi pentru departamentul 

de proiectare si ofertare instalatii 
HVAC (termice, climatizare, ventilatie, 

evacuarea fumului și a gazelor 
fierbinți).  

Candidatul ideal: 
Absolvent studii superioare in dome-

niul instalatiilor aferente constructiilor 
Cunostinte temeinice Autocad, Ms 

Office, cunostiintele de MagiCad consti-
tuie un avantaj 

Disponibilitate pentru deplasari, 
atentie la detalii, disponibilitate pentru 
program prelungit 

Descrierea jobului: 
Realizarea documentatiei proiectelor 

de instalatii (parte scrisa si desenata)  
Participarea la discutii cu beneficiarii 

proiectelor realizate 
Proiectarea instalatiilor pentru fazele 

DTAC, PTH, DDE 
Oferirea de asistenta tehnica si su-

port in faza de executie 
Realizarea de memorii tehnice, bre-

viare de calcul, scheme functionale, etc. 
Intocmirea listelor de cantitati, caie-

telor de sarcini, documentatiilor de 
avize, dispozitiilor de santier 

Elaborarea de solutii de proiectare si 
oferirea de solutii tehnice corespunza-
toare pentru toate tipurile de proiecte 
(civile, industriale si agricole). 

Mentinerea legaturii cu furnizorii si 
producatorii de specialitate 

In functie de necesitati, intocmeste 
oferte financiare pentru instalatiile 
HVAC: solicita oferte de pret de la furni-
zori, analizeaza listele de cantitati in 
conformitate cu planurile proiectului, 
centralizeaza ofertele de pret de la fur-
nizori 

Beneficii: 
Salariu motivant 
Tichete de masa / Diurna (in cazul depla-

sarilor) 
Telefon de serviciu 
Calculator cu toate licentele nece-

sare 
ANGAJEAZĂ 
Pentru lucru în ŢARĂ și 

STRĂINĂTATE 
INGINERI cu/fără experiență: 
CONSTRUCŢII CIVILE INDUSTRIALE ŞI 

AGRICOLE 
INSTALAŢII PENTRU CONSTRUCŢII 
INGINERIE ELECTRICĂ, ENERGETICĂ 

ŞI 
INFORMATICĂ APLICATĂ 
MUNCITORI CALIFICAȚI: 
INSTALATORI, ELECTRICIENI, SU-

DORI, LACĂTUŞI, 
ZIDARI, FINISORI, DULGHERI, TÂM-

PLARI, FIERARI BETONIȘTI 
MUNCITORI NECALIFICAȚI cu/fără 

experiență (8/10 clase; cu/fără 
diplomă de bacalaureat) cu posibilita-
tea calificării în meseriile specifice 
domeniului construcții și instalații. 

CV-urile pot fi transmise prin e-
mail la adresa: office@das.ro sau se 

pot depune la sediul societatii din 
Iasi, str.Aurel Vlaicu, nr.87 

Relații la telefon: 0232 262800 
Mobil: 0744 275 627; 0745 125 161



OFERTE SERVICIU 

Fermador SRL angajează 
electrician întreținere în cadrul 
Abatorului de păsari din Podu-
Iloaiei, Județul Iași. Pentru mai 
multe detalii, va rugăm sa ne 
contactați la numărul de 
telefon: 0232.222.111
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Dosar executare silita nr. 249/T/2020 
AFISATA AZI, 06.08.2024 

Publicatie de vanzare imobiliara 
Subsemnatul Tufeanu Vasile Bogdan, executor judecatoresc in cadrul 

S.C.P.E.J. Tufeanu si Birca, cu sediul in Iasi, str. A.Panu nr. 21, bloc 7 
Noiembrie, parter, jud. Iasi, in conformitate cu dispozitiile 838 alin. 1 
C.proc.civ., aducem la cunostinta generala ca, in data de 28.08.2024, orele 
09:00, va avea loc la sediul S.C.P.E.J. Tufeanu si Birca, cu sediul in Iasi, 
str. A.Panu nr. 21, bloc 7 Noiembrie, parter, jud. Iasi, vanzarea la licitatie 
publica a imobilului situat in Miroslava - 707305, Comuna Miroslava, 
Judetul Iasi, compus din teren imprejmuit pe laturile 18-12-11-19 iar in rest 
imprejmuit cu gard din plasa, inscris in C.F. nr. 98501 - Miroslava, nr. 
cadastral 98501 , imobil evaluat la pretul de 74.000,00 Lei, proprietatea 
Petrica Gheorghita , pentru recuperarea creantei din titlul executoriu 
reprezentat de contract de imprumut nr.201 /02.03.2018  , datorat 
creditoarei C.A.R. C.F.S. SAVINESTI I.F.N. cu sediul in Roznov - 617390, Str. 
Tineretului, bl. T2, ap. 16, Judetul Neamt,de catre debitorii MIHAIANU 
Luminita cu domiciliul in Iasi - 700623, Str. Crihan Anton, nr. 8, bl. D16, et. 
4, ap. 4, Judetul Iasi, DOROBAT Vasile cu domiciliul in Sat Ciurbesti - 
707308, Comuna Miroslava, Judetul Iasi, PETRICA Gheorghita cu domiciliul 
in Sat Ciurbesti - 707308, Aleea  Rozelor, nr. 44, Comuna Miroslava, Judetul 
Iasi si MACOVEI Maria cu domiciliul in Sat Voinesti - 707600, Comuna 
Voinesti, Judetul Iasila care se adauga cheltuielile de executare. 

Pretul de la care porneste licitatia este de 74.000,00 Lei. 
Somam pe toti cei care pretind vreun drept asupra imobilului urmarit 

sa-l anunte pe executorul judecatoresc inaintea datei stabilite pentru 
vanzare. 

Invitam pe toti cei care doresc sa cumpere imobilul urmarit silit sa se 
prezinte la data, locul si ora stabilita pentru vanzare, avand asupra lor 
cartea de identitate si pana la aceasta data sa prezinte oferta de 
cumparare. 

Potrivit dispozitiilor art. 844 C.proc.civ., ofertantii trebuie sa 
consemneze la dispozitia executorului judecatoresc, in contul  
RO83BREL0002000687820101 deschis la LIBRA BANK suc. Iasi, al 
S.C.P.E.J. Tufeanu si Birca, o garantie de participare de cel putin 10% din 
pretul de pornire a licitatiei. 

Termenul-limita  pentru depunerea ofertei de cumparare insotite de 
dovada consemnarii este ziua premergatoare licitatiei, cu exceptia 
ofertelor de cumparare cel putin egale cu pretul de incepere a licitatiei, 
care pot fi depuse inclusiv in ziua licitatiei. 

Prezenta publicatie contine un numar de 1 pagina. 
Executor Judecatoresc, Tufeanu Vasile Bogdan 
Redactat: T.B.



Producătorul de legume 
Clement Marcu, din Iași, 
discută într-un nou episod 
de #PodcastBZI despre 
cum gestionează o afacere 
în legumicultură, cât de 
profitabil este să ai un 
astfel de business, mai 
ales dacă produci legume 
și fructe curate, cât mai 
naturale, fără pesticide. 
Producătorul organizează, 
în fiecare an, vizite la 
ferma Marcu și spune că 
au venit persoane de la 
150 de kilometri depărtare 
pentru experiență, dar  
și pentru a achiziționa 
produsele sale 

 
Ieșeanul susține că produce 

fructe și legume cât mai naturale, 
fără pesticide.  

„Tot ce producem noi încercăm 
să fie produse gustoase. Dacă mă-
nânci o roșie de la noi, să simți că 
mănânci o roșie cu gust de roșie. 
Deci tot ce producem urmărim să 
aibă gust. Am conștiința împăcată 
că produc curat, natural. Nu avem 
niciun stres în privința celor care 
măsoară cu aparatele legumele. 
Știm cum le cultivăm și poate să vină 
oricine, oricând să verifice. Cei mai 
mulți clienți de-ai noștri sunt oameni 
tineri, cu studii, cu copii, care mă-
nâncă sănătos. Întreabă în stânga, în 
dreapta, așa ajung la noi”, mai spune 
Clement Marcu, producător.  

Clement Marcu, producător 
de legume, din Iași: „Am 
conștiința împăcată că 
produc curat, natural” 
Cei care vor să se apuce de legu-

micultură trebuie să știe că nu te 
îmbogățești din acest domeniu, po-
trivit ieșeanului.  

„Nu se câștigă foarte mult din 
ceea ce fac. Este un domeniu care, 
dacă nu îți place, nu îl faci. Este o 
muncă foarte grea. Părul meu e ars 
de soare, mă întreabă toți frizerii 
dacă mă bronzez. Tot timpul stai în 

câmp, ploaie, vânt, soare. Dacă nu îți 
place, nu poți să faci businessul 
acesta. La început, în primul an când 
am plantat, am chemat un cumnat, 
care face cultură mare, cu tractorul. 
El, având un tractor mare, la capete, 
mai agăța câte o plantă. Mi-a zis să 
urc în tractor, am urcat. Când am 
văzut că agață plantele, le distruge 
când întoarce tractorul, i-am zis 
după cinci minute să se oprească. 
Am plecat. Nu pot să mă uit să văd 
cum îmi calci o plantă. Dacă văd o 
plantă mai ofilită, îi cânt, o îngrijesc, 
ceva trebuie să fac să își revină, 
pentru că aia e o plantă bolnavă”, 
mai spune Clement Marcu.  

Vizitele în ferma sa, în sezon, au 
succes.  

Sute de interviuri  
cu specialiști din Iași 
Antreprenorul Sorin Scalschi 

discută într-un nou episod de #Pod-
castBZI despre singura afacere cu 
sevă de mesteacăn, deschisă în Iași, 
în urmă cu 10 ani. Sticlele îmbute-
liate într-o fabrică din Ucraina ajung 
la Iași, iar de aici, în toată țara și în 
străinătate. Inginer constructor de 
meserie, Sorin Scalschi a renunțat la 
afacerea din domeniul construcțiilor 
pentru a se ocupa de cea cu seva de 
mesteacăn. Spune că în cel mai bun 
an a vândut 160 de tone de băutură 
pură, fără zahăr. Denumită „băutura 
zeilor”, „arborele vieții”, „băutura șa-

manilor”, seva de mesteacăn are 
multiple beneficii, inclusiv pentru 
afecțiuni mai grave. Sute de inter-
viuri, inclusiv cel cu Clement Marcu, 

producător din Iași, au fost postate 
pe YouTube la secțiunea „Pod-
castBZI”.  

Raluca COSTIN
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Clement Marcu, producător de 
legume, din Iași: „Am conștiința 
împăcată că produc curat, natural”



Echipa de handbal CSM 
Iași 2020 nu știe încă dacă 
va putea organiza 
meciurile în Sala 
Polivalentă. Clubul trebuie 
să facă modificări pentru a 
respecta cerințele celor de 
la Federația Română  
de Handbal 

 
Clubul CSM Iași 2020 a scos la 

vânzare abonamentele pentru noul 
sezon din Liga Florilor. Ieșencele au 
reușit o performanță extraordinară 
când s-au calificat în prima ligă după 
27 de ani, însă acum se confruntă cu 
o altă problemă.  

Sala Polivalentă nu întrunește 
toate condițiile pentru desfășurarea 

unui meci de handbal din Liga Flori-
lor. 

CSM Iași 2020 așteaptă 
acordul pentru a  
juca în Sala Polivalentă 
Președintele secției de handbal 

de la CSM Iași 2020, Vladimir Danilov, 
crede că va primi, în cele din urmă, 
acordul de la federație, iar spectato-
rii vor putea vedea meciurile fără 
probleme. Sala Polivalentă din Iași 
se află sub conducerea Ministerului 
Tineretului și Sportului, care trebuie 
să facă mai multe reparații și modi-
ficări, în special asupra sistemului 
de iluminat. Clubul a scos deja la 
vânzare abonamentele pentru noul 
sezon, care sunt în valoare de 300 de 
lei. Spectatorii vor avea acces la cele 
13 meciuri de acasă și la partidele 
din Cupa României. Vor fi disponibile 
și bilete nominale pentru fiecare 
meci în parte, în valoare de 40 de lei. 
Copiii sub 10 ani și persoanele cu di-
zabilități vor avea acces gratuit. 

„Nu puteam amâna până la infi-
nit să scoatem abonamentele la 
vânzare, deoarece foarte mulți oa-
meni sunt interesați ca să cumpere. 
Deocamdată, nu am primit acordul 
de la Federația Română de Handbal, 
însă sunt sigur că îl vom obține. Sunt 
niște probleme ce țin de lumina din 
interiorul Sălii Polivalente și de câ-
teva facilități, însă suntem siguri că 
le vom rezolva. Problema este că 
sala respectivă nu aparține clubului, 

ci ține de Ministerul Tineretului și 
Sportului, acolo s-au oprit lucrurile. 
Acum, înțeleg că sunt ocupați cu Jo-
curile Olimpice și cu toate delega-
țiile. Vom juca primul meci acasă pe 
9 septembrie 2024, deci mai avem la 
dispoziție o lună să punem totul la 
punct”, a transmis Vladimir Danilov, 
președintele secției de handbal a 
clubului CSM Iași 2020.  

Clubul a adus  
10 jucătoare noi 
În urma calificării în Liga Florilor, 

echipa s-a schimbat în mare parte, 
fiind aduse 10 jucătoare noi cu expe-
riență. La Iași, vor juca Karoline de 
Souza (Brazilia, 34 de ani) Aleksan-
dra Ivanytsia (Slovacia, portar, 31 de 
ani), Lavinia Florea (centru, 20 de 
ani), Jovana Milojevic (Serbia, pivot, 
32 de ani), Tatyana Prykop (Ucraina, 
25 de ani), Karoline Helena de Souza 
(Brazilia, 34 de ani), Alexandra Ra-
mona Severin (26 de ani), Lea Franu-
sic (Croaţia, 24 de ani) – jucătoare la 
linia de 9 metri, Jo Harang (Coreea 
de Sud, 33 de ani), Alexandra 
Orşivschi (30 de ani) – extreme 
stânga. Extrema dreaptă – Natalia 
Mafiela Kamalandua Fonseca (An-
gola, 25 de ani). Rămâne de văzut 
când Federația Română de Handbal 
va da acordul pentru CSM Iași 2020 
ca să joace în Sala Polivalentă. 

Petronel ȘTEFAN
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Federația Română de Handbal încă nu 
a dat acordul pentru ca CSM Iași 2020 
să joace în Sala Polivalentă. Clubul a 
scos la vânzare abonamentele
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După ci a perdut alegerile, premarul 
vrea să plece cu tot cu contabilă  

Babele bârfitoare încep rubrica de astăzi cu 
planurile lui Ciprică Grosierul, actual primar și vii-
torul fost. Di civa vremi, Ciprică ari o relațiuni ex-
traconjugală tocmai cu contabila din premărie, 

Anișoara Cracovei. Cum a perdut alegerili, Ci-
prică tot încearcă să o facă și pi ea să renunți la 
post, iar pentru asta îi promiti altul, tot la stat. 
Acum, nimeni nu știe de ce Ciprică nu o lasă pe 
femei să-și vadă de-ali ei, dar se aud zvonuri că 
îl cam mâncâncă gelozâia când se gândești că 
Anișaora lui ar putea presta servicii suplemen-
tare și pentru următorul premar.  

Domn profesor di la Cuza  
postează pozi din locuri exotici  
ca să ducă în eroari femeile  
Domn profesor di fizică, di la Cuza, Dogroș 

Rusnache, îi tari amator să se dea în spictacol 
numai să iasă în evidență. Fasebocul domnului e 
plin de pozi din prin vacanți cari mai di cari mai 
exotici. Ca să fie pachetul complet, Dogroș își po-
zează tătă ziua și mașinili, până acum are vreo 
trei meleuri. Analizând situația, babele au obser-
vat că unili pozi ale lui domn profesor sunt luati 

di pi net, di pi conturile altor bogătași. În eli cică 
apari și Dogroș, dar așa, mai di la distanță, să nu 
se prindă nimeni că nu îi il. Domn profesor, nu e 
fair să faci așa civa, să duci în eroari femeile, ori-
cum ele, dacă e să te placă, te plac pentru sufle-
tul dumneata mari. 

Angajații de la hotel  
sunt puțini și universali 
În încheierea rubricii di azi, babele vă spun 

cum se fac afacerile profitabili din târg. La hote-
lul Purimea, angajații sunt puțini și universali. Lu-
vian Grecos, ca să nu plătească pre multi salarii, 
îi rotăști și îi supresolicită pe aceiași angajați, așa 
că atunci când nu sunt cameriste, unili angajati 
îs ospătăriți sau lucrează la bucătărie. Ni cam 
miră să fie multilateral dizvoltati. Petru câtă fo-
ială suportă angajatili di la Purimea ar trebui să 
aibă niște salarii babane, dar lucrurile nu stau 
diloc așa, ci îs de mizerie.

Bursa bârfelor

Vasilică Ferariu, Ștefan Vasiliu, Armand Lă-
custă și Artur Todiriu sunt agresorii care i-au în-
spăimântat pe toți cei prezenți la concertul lui Leo 
de la Roșiori, din cadrul clubului Mamboo. Surse 
ale reporterilor BZI susțin faptul că ar fi vorba de 
același conflict de la care a pornit și bătaia de la 
Ștrandul Municipal, din data de 14 iulie 2024. Su-
biectul principal ar fi fiica unui cunoscut interlop 
din Iași.  

Filmul terorii  
instaurate la club Mamboo 
Totul s-a întâmplat într-un mod așa cum vezi 

doar în filme. Cei patru agresori au intrat în club 
cu obiecte periculoase ascunse și s-au îndreptat 
direct către persoana vătămată, comițând acte 
de violență. Mai mult decât atât, au distrus și di-
ferite obiecte de valoare din interiorul locației. 
Ceilalți oameni au rămas înspăimântați și au fugit 
din calea atacului, pentru a scăpa cu viață din 
această încăierare. Aceștia au profitat de agitația 
creată și s-au făcut nevăzuți, însă fericirea lor a 
durat doar câteva ore, deoarece au fost prinși de 
către organele competente de soluționarea cazu-
lui.  

„În baza procesului-verbal de sesizare din ofi-
ciu, prin ordonanța organelor de cercetare penală, 
din data de 02.08.2024, s-a dispus începerea ur-
mării penale sub aspectul săvârșirii infracțiunilor 
de lovirea sau alte violențe, prev. de art. 193 alin 
21 lit. c și d din Codul Penal, tulburarea ordinii și 
liniștii publice, prev. de art. 371 alin. 2 și 3 din 
Codul penal, nerespectarea regimului armelor și 
al munițiilor, prev. de art. 342 alin. 4 din Codul 
penal, și uzul de armă fără drept, prev. de art. 343 
alin. 1 și 2 din Codul penal, urmare a faptului că în 

noaptea de 02.08.2024, în jurul orei 01:00, Secția 
4 Poliție Iași a fost sesizată, prin SNUAU 112, de 
mai multe persoane cu privire la faptul că în in-
cinta unui club din mun. Iași, zona Ciric, se afla un 
conflict în desfășurare între mai multe persoane 
care au asupra lor obiecte contondente (bâte, to-
poare, crose de golf), iar în urma verificărilor efec-
tuate a fost identificată o persoană vătămată, de 
gen masculin, care prezenta la nivelul frunții o 
echimoză, asupra acesteia fiind executat un foc 
de armă”, a declarat procurorul Ștefan Fânariu, 
purtător de cuvânt al Parchetului de pe lângă Ju-
decătoria Iași.  

Agresorii au fost arestați  
Agresorii au fost reținuți pentru 24 de ore, iar 

ulterior au fost prezentați Judecătoriei Iași cu 
propunere de arestare preventivă, pentru o du-
rată de 30 de zile, pentru săvârșirea infracțiunilor 
de tulburarea ordinii și liniștii publice și lovire sau 
alte violențe.  

„În urma efectuării cercetărilor, prin ordona-
nţa din data de 05.08.2024, a fost pusă în mişcare 
acţiunea penală faţă de 4 persoane de gen mas-
culin, sub aspectul comiterii de către fiecare a in-
fracţiunii de tulburarea ordinii și liniștii publice, 
prev. de art. 371 alin. 2,3 din Codul penal, cu reţi-
nerea faţă de toţi a circumstanţei agravante a co-
miterii faptei de trei sau mai multe persoane 
împreună, dar şi a stării de recidivă faţă de una 
dintre acestea, reţinându-se, până la acest mo-
ment procesual, următoarele: la data de 
01.08.2024, a fost organizat un concert în cadrul 
unui club situat în zona de agrement Ciric, din 
mun./jud. Iaşi, împrejurare în care membrii unei 
familii au rezervat o masă. În jurul orei 01:00, din 

data de 02.08.2024, în timpul concertului, în inte-
riorul clubului a pătruns un grup de persoane, 
printre care şi inculpaţii din prezenta cauză, care, 
având asupra lor obiecte contondente, prin comi-
terea de acte de violență împotriva persoanei vă-
tămate, dar și asupra bunurilor din interior, au 
tulburat ordinea și liniștea publică. Prin ordonanţa 
organelor de cercetare penală, din data de 
05.08.2024, s-a dispus reţinerea inculpaţilor pen-
tru o durată de 24 de ore, iar la data de 
06.08.2024, Parchetul de pe lângă Judecătoria 
Iaşi a sesizat Judecătorul de drepturi şi libertăţi 
din cadrul Judecătoriei Iaşi cu propunere de ares-
tare preventivă a acestora pentru o durată de 30 
de zile. Cercetările sunt continuate pentru între-
girea situaţiei de fapt şi descoperirea adevărului 
judiciar. Precizăm că măsurile dispuse reprezintă 
o etapă a procesului penal, conform Codului de 
procedură penală, care nu înfrâng în niciun fel 
principiul prezumţiei de nevinovăţie”, a mai adău-
gat procurorul Ștefan Fânariu.  

Rămâne de văzut ce detalii vor mai ieși la 
iveală în legătură cu filmul terorii de la club Mam-
boo. 

Cosmina PUIU

Filmul terorii instaurate la club Mamboo! Fierbe 
Iașul de săptămâni întregi din cauza unui război 
dintre clanuri. Și-au jurat moartea pentru răzbunare


